

من الساعة 13:00 ولغاية الساعة 15:00 بتوقيت وسط أوروبا

كان قرار مجلس الأمن التابع للأمم المتحدة رقم 2250 (2015) حول الشباب والسلام والأمن الذي تم اعتماده بالإجماع في كانون الأول/ديسمبر 2015 أول من اعترف بالدور الأساسي الذي يؤديه في تعزيز وصون السلم والأمن.

وبناء على هذه القرارات، يعمل الاتحاد البرلماني الدولي مع البرلمانيين الشباب للمساعدة في تحفيز عملهم لمنع التطرف العنيف والمساهمة في المصالحة وبناء السلم. وفي العام 2020، أصدر الاتحاد البرلماني الدولي والعديد من الشركاء تأمين مستقبلنا المشترك، وهو كتيب يركز على العمل البرلماني لتنفيذ جدول أعمال نزع السلاح تأمين مستقبلنا المشترك، الذي أصدره الأمين العام للأمم المتحدة في العام 2018.

وإدراكاً من الاتحاد البرلماني الدولي للدور الأساسي للبرلمانيين في صون السلم والأمن الدوليين، فإنه يركز تركيزاً قوياً على النهج الإنساني والأمني المشترك. والغرض منه هو توجيه العمل البرلماني المتعلق بالسلم والأمن، وهو أحد الأهداف الرئيسية للسياسات في الاستراتيجية للفترة 2022-2026 الجديدة للاتحاد البرلماني الدولي.

وبالاعتماد على عمل الاتحاد البرلماني الدولي وشركائه بشأن الشباب والسلام والأمن، ينظم الاتحاد البرلماني الدولي جلسة إحاطة رابعة عبر الإنترنت لسلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب التابعة له من أجل تقييم أدوار وفرص البرلمانيين الشباب في تعزيز الشباب والسلام والأمن، ولمناقشة الحلول من منظور صنع السياسات.

وستتاح الترجمة الفورية باللغات الإنجليزية والفرنسية والعربية والإسبانية.

- تأمين مستقبلنا المشترك - دليل للعمل البرلماني لدعم نزع السلاح من أجل الأمن والتنمية المستدامة
- تأمين مستقبلنا المشترك - جدول أعمال نزع السلاح
- مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية
- حملة أنا أقول نعم

# Empowerment Series for young parliamentarians: Briefing on youth, peace and security

---

Monday, 28 November 2022

## Summary

---

*13:00 to 15:00 CET*

[The United Nations Security Council resolution 2250 \(2015\)](#) on Youth, Peace, and Security unanimously adopted in December 2015 was the first to recognize the essential role young people play in promoting and maintaining peace and security.

Building on these resolutions the IPU works with young parliamentarians to help galvanize their action to prevent violent extremism and contribute to reconciliation and peacebuilding. In 2020, the IPU and several partners released *Assuring our Common Future*, a handbook that focuses on parliamentary action to implement the agenda for disarmament *Securing our Common Future*, released by the United Nations Secretary-General in 2018.

Recognizing the vital role of parliamentarians in maintaining international peace and security, the IPU places a strong focus on the human and common security approach. It is meant to guide parliamentary action related to peace and security which is one of the key policy goals in the new IPU 2022-2026 Strategy.

Leaning on the work of the IPU and its partners on youth, peace and security, the IPU is organizing the fourth online briefing of its Empowerment Series for young parliamentarians to assess the roles and opportunities that young MPs have in promoting youth, peace and security, and to discuss solutions from a policy-making perspective.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Arabic and Spanish.

- [Assuring our Common Future - A guide to parliamentary action in support of disarmament for security and sustainable development](#)
- [Securing Our Common Future - An Agenda for Disarmament](#)
- [Youth Participation in National Parliaments](#)
- [I Say Yes campaign](#)